



LIVING THE QUR'AN

5 Years Old | Surat Al-Nas
The Whispers of Shaytan

INSTRUCTIONS

The contestant is required to know and understand the **In the Shade of the Verses** and the **Knowledge and Action** sections. Contestants can choose the language to which they will be **orally tested**. **The Big Idea** is for the sake of knowledge and will not be examined on the day of the competition.

THE BIG IDEA

Surat Al-Nas is the last Surah in the Noble Quran, and one of three surahs known as "AlMoawathat" (Seeking refuge). Allah (swt) is our Lord, King and God. We seek refuge in him from the whispers of Shaytan (satan/devil).

IN THE SHADE OF THE VERSES

قُلْ أَعُوذُ بِرَبِّ النَّاسِ

Allah (swt) ordered us to seek refuge in him, meaning ask for his protection, as he is our Lord and creator.

أَعُوذُ بِاللَّهِ مِنَ الشَّيْطَانِ الرَّجِيمِ (I seek refuge in Allah from the cursed Shaytan) is the first thing we say as we start reading Quran.

مِنْ شَرِّ الْوَسْوَاسِ الْخَنَّاسِ

The Shaytan does not desire any good at all for mankind. He is always whispering to us with evil in hope that we obey him. However, Allah is merciful to us. When a believer seeks refuge in Allah, the Shaytan runs away and leaves him alone.

KNOWLEDGE AND ACTION

I seek refuge in Allah from the evil whisperers of the Jinn and mankind, so Allah (swt) drives them away from me and mends my actions.

بالقرآن نجيا

خمس سنوات | سورة الناس
وساوس الشيطان

في ظلال الآيات

قُلْ أَعُوذُ بِرَبِّ النَّاسِ

أمرنا الله أن نستعيذ به، أي نلجأ إليه، فهو ربنا الذي خلقنا. "أعوذ بالله من الشيطان الرجيم هي أول ما نقول عندما نقرأ القرآن.

مِنْ شَرِّ الْوَسْوَاسِ الْخَنَّاسِ

لا يريد الشيطان للإنسان خيراً قط، فدائماً ما يوسوس له بالشر عسى أن يستجيب. ولكن من رحمة الله بعباده أن الشيطان ينصرف عن المؤمن كلما استعاذ بالله منه.

علم وعمل

استعذ بالله من وساوس شياطين الإنس والجن، فيصرفهم الله عني ويصلح عملي.

تعليمات

المطلوب من المشارك دراسة و فهم الفقرتين في ظلال الآيات و علم و عمل. حيث سيتم تقييمه شفهيأ فقط بعد تسميع السورة الكريمة بأي لغة يختارها المشارك. فقرة الجو العام للسورة هي للفهم العام و لن يتم التقييم فيها

الجو العام للسورة

قَلْبِكَ النَّاسِ، إِلَه النَّاسِ سورة الناس هي آخر سورة في القرآن الكريم، وإحدى المعوذات الثلاث. الله سبحانه وتعالى هو خالقنا وملكنا وإلهنا، نعوذ به من وساوس الشياطين.